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\\\    Tu zaszła zmiana 
– Stara papiernia  
cz. 2 s. 8

\\\    Nowa Iwiczna 
– Krasickiego  
w swoim czasie s. 9

\\\    Góra Kalwaria 
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\\\    Piaseczno 
– Marusarzówny jednak 
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20 PAŹDZIERNIKA 2021

Startuje zwężenie 
Puławskiej

Radni chcą zwolnienia 
dyrektor GOSiR

Jeden z zarzutów dotyczy ograniczeń dla rodziców i opiekunów w dostępie  
do budynku GOSiR 

„Być jak Harley Quinn”
\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Rozpoczął się proces 18-letniej 
obecnie Martyny S.  
oraz 27-letniego Patryka B. 
Oboje są oskarżeni  
o zamordowanie 16-letniej 
Kornelii w lutym 2020 r. w lesie 
obok Konstancina-Jeziorny. 
On oskarża ją o zaplanowanie 
zabójstwa i zamordowanie 
koleżanki. Ona twierdzi, że 
kiedy on zabijał, była tylko 
biernym obserwatorem.     

dokończenie na str. 3 Oskarżeni składają sprzeczne zeznania

Wybudowane na początku października przewiązki przeprowadzą ruch  
na przeciwległą nitkę drogi

\\\ PIASECZNO

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
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\\\ ZŁOTOKŁOS

Trwa przebudowa skrzyżowań 
w ciągu ulicy 3 Maja  
w Henrykowie-Uroczu  
i Złotokłosie. Remont ma  
na celu uspokojenie ruchu  
na tej drodze.    

W miniony poniedziałek rozpo-
częły się prace na ul. 3 Maja. 

To prosta, dość ruchliwa ulica, łącząca 
Henryków-Urocze i Złotokłos. Po prze-
budowie ruch na drodze ma się nieco 
uspokoić, a to za sprawą wyniesienia 
skrzyżowań znajdujących się w ciągu 
ulicy. Remont obejmie łącznie siedem 
skrzyżowań: z ul. Mokrą (na którym 
kończy się ul. Społeczna, a zaczyna 3 
Maja), Świerkową, Dworcową, Grott-
gera, Św. Andrzeja i Wojewódzką oraz 
z ul. Szkolną. 

W związku z remontem droga 
została zamknięta dla ruchu na całej 

długości, do skrzyżowania z ul. Piase-
czyńską. Ruch na samym skrzyżowaniu 
został utrzymany.  

Zmian mogą się również spodzie-
wać pasażerowie komunikacji miejskiej. 

W związku z remontem zawieszono 
funkcjonowanie łącznie 20 przystan-
ków: Kościół 01, POD Głosków 01 i 02, 
Runów Osada 01 i 02, Runów Osada II 
01 i 02, Henryków-Urocze 01 i 02, Gro-
madzka 01 i 02, Imbirowa 01 i 02, Rosy 
01 i 02, 3 Maja 01 i 02, OSP Złotokłos 
01 i 02 oraz Fogga 02. W tej sytuacji 
władze gminy Piaseczno porozumiały 
się z ZTM w sprawie całkowitego za-
wieszenia linii L2 do czasu zakończenia 
remontu. Jednocześnie zwiększyła się 
częstotliwość kursowania linii L12. W 
godzinach szczytu, czyli między 5.00 
i 8.00 autobusy kursują co 20 minut. 
Podobnie jest po południu – od godz. 
13.00 do 19.00. 

Ile czasu potrwają utrudnienia? 
Starostwo zapowiada, że droga będzie 
zamknięta przez tydzień. Oznacza to, 
że w przyszły poniedziałek powinniśmy 
już pojechać przebudowaną ulicą. 

Karolina Hofman 

Wyniesione skrzyżowania

Prace mają potrwać do końca  
tygodnia
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Rowerzyści nagminnie łamią 
przepisy, jeżdżąc pod prąd 
pasem rowerowym na ulicy 
Sierakowskiego. Władze 
gminy apelują o ostrożność 
i stosowanie się do prawa 
drogowego.     

K ilka tygodni temu na ulicach Kiliń-
skiego i Sierakowskiego powstał 

pas rowerowy. Zgodnie z przepisami, 
obowiązuje na nim ruch jednokierun-
kowy, w kierunku zgodnym z ruchem 
samochodowym. Okazuje się jednak, 
że rowerzyści regularnie jeżdżą tu pod 
prąd. 

– Obserwacja zachowań części kie-
rowców, a także samych rowerzystów 
wskazuje, że nie wszyscy znają lub pa-
miętają przepisy w zakresie korzysta-
nia z dróg z wyznaczoną infrastrukturą 
dedykowaną rowerzystom. Dla bezpie-
czeństwa nas wszystkich apelujemy o 
stosowanie się do przepisów – mówi 
wiceburmistrz Robert Widz. 

Infrastruktury rowerowej w mie-
ście przybywa, warto więc przypomnieć 
sobie przepisy obowiązujące na dro-
gach. Przede wszystkim należy odróżnić 
trzy pojęcia: droga dla rowerów, pas ru-

chu dla rowerów i kontrapas. Wszystkie 
trzy typy dróg znajdziemy w Piasecznie. 

Droga dla rowerów, zwana potocz-
nie „ścieżką rowerową”, to wydzielony 
ciąg komunikacyjny, oddzielony od 
jezdni krawężnikiem lub barierą. Za-
leżnie od szerokości, może być jedno- 
lub dwukierunkowa. Ścieżka rowerowa 
poprowadzona wzdłuż ul. Puławskiej 
jest jednokierunkowa; możemy się nią 
poruszać w kierunku północnym (w 
stronę Laminy). 

Inaczej wygląda sprawa z pasem dla 
rowerów. To część jezdni wydzielona 
z pasa ruchu. W przeciwieństwie do 
ścieżki rowerowej, pas nie jest jednak 
oddzielony od pozostałej części jezd-
ni. Na pasie dla rowerów obowiązuje 
kierunek ruchu zgodny z kierunkiem 
na jezdni. I tak na ulicach Kilińskiego i 

Sierakowskiego wolno nam jechać w 
kierunku ul. Warszawskiej, zaś w dru-
gą stronę powinniśmy jechać pasem 
rowerowym w ciągu ulic Puławskiej i 
Kościuszki. 

Wyjątek stanowi tzw. kontrapas, 
którym rowerzysta może jechać nieja-
ko „pod prąd”, a więc w kierunku prze-
ciwnym do ruchu samochodowego. Z 
takim przypadkiem mamy do czynienia 
na ul. Wschodniej, którą możemy jechać 
w kierunku ul. Kościuszki. 

 Za jazdę rowerem pod prąd grozi 
nam mandat w wysokości 50 zł. Warto 
więc zwracać uwagę na znaki i stosować 
się do obowiązujących przepisów – w 
trosce o nasz portfel, ale przede wszyst-
kim o nasze bezpieczeństwo. 

Tekst i zdjęcie Karolina Hofman 

Rowerem pod prąd
\\\ PIASECZNO

Prace przy budowie osiedlowej 
ul. Marusarzówny kilka 
miesięcy stanęły w miejscu. 
Problemem okazały się 
drzewa kolidujące z projektem 
odwodnienia drogi.      

W iosną wzdłuż ogrodzenia orlika 
gmina rozpoczęła budowę no-

wej ulicy. Dotychczas biegła tędy wy-
deptana przez mieszkańców ścieżka. 
W to miejsce miała powstać droga o 
szerokości od 3,5 do 5 metrów. Choć 
dopuszczony na niej miał być niewiel-
ki ruch samochodowy, plan zakładał 
głównie ruch pieszy i rowerowy. 

W kwietniu, przy okazji przebudo-
wy al. Róż, wykonawca rozpoczął prace 
również na ul. Marusarzówny. Nawie-
ziono budulec,  wytyczono przebieg no-
wej drogi i... na tym prace zakończono. 

– Wykonawca ma czas do końca 
września, na pewno zdąży zadanie 
ukończyć w terminie. Prawdopodobnie 
realizuje w tej chwili jakąś inną inwe-
stycję. A w związku z tym, że czasu na 
realizację zadania jeszcze sporo zostało, 
a jednocześnie chodzi o nową drogę, 
której budowa nie powoduje jakichś 
specjalnych utrudnień w ruchu, na ra-
zie firmy nie ponaglamy – mówił nam 
w czerwcu wiceburmistrz Robert Widz. 

Postanowiliśmy więc sprawdzić, jak 
po upływie tego terminu wygląda po-
stęp prac. Ulicy Marusarzówny jednak 
wciąż nie ma. Na fakt, iż były tu prowa-
dzone jakiekolwiek roboty, wskazują 
tylko niewielkie ślady: wpuszczona w 
ziemię rura czy zaśmiecony dół, wyko-
pany między drzewami. 

Dlaczego inwestycja stanęła w miej-
scu? Jak się okazuje, przeszkodą okazały 
się rosnące wzdłuż ogrodzenia terenów 
sportowych drzewa. – Projekt przewi-
dywał wykonanie odwodnienia drogi 
w sposób, który wymagałby wycięcia 
prawie wszystkich drzew. W związku 
z tym zdecydowaliśmy się na zmianę 
zakresu realizacji zadania, by tę wycinkę 
ograniczyć do niezbędnego minimum. 
Wymaga to zmiany projektu oraz umo-
wy z wykonawcą. Budowę drogi zreali-
zujemy więc już w roku przyszłym, je-
sienią zostaną jedynie wycięte drzewa, 
które kolidują z inwestycją. Oczywiście 
po zakończeniu budowy wykonamy na-
sadzenia zastępcze –  informuje Biuro 
Promocji i Kultury. 

Inwestycja ruszy więc najpraw-
dopodobniej dopiero wiosną. Trudno 
jednak na razie przewidzieć, kiedy ul. 
Marusarzówny będzie gotowa. 

Tekst i zdjęcie Karolina Hofman 

Marusarzówny 
jednak na wiosnę? 

Po wykonanych wiosną pracach  
praktycznie nie ma tu śladu 

\\\  ŚWIECZOWISKO – PIOSENKI DLA DOROSŁYCH             
W imieniu Centrum Kultury zapraszamy na kolejne Świeczowisko, tym razem tylko dla dorosłych.  
Świeczowisko istnieje w piaseczyńskim Domu Kultury od 1994 roku. Są to cykliczne, acz nieregularne spotkania, podczas 
których przy świecach słucha się piosenki literackiej w wykonaniu siedmioosobowego zespołu. Impreza skierowana jest 
do tych, którzy przez „niebieskie okulary szukają nieba do wynajęcia”. Pomysł na organizację tego typu spotkań, narodził 
się z fascynacji tzw. poezją śpiewaną oraz chęci nawiązania do klimatu, jaki daje ognisko – magia ognia, wzniosła atmosfera 
i poczucie wspólnoty.
22 października (piątek), godz. 19.30, wstęp wolny. Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Transmisja online – FB Centrum Kultury 

\\\ PIASECZNO
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W poniedziałek 18 października 
rozpoczął się proces w głośnej 

sprawie zabójstwa 16-letniej Kornelii 
z Piaseczna w lesie obok Konstancina-
-Jeziorny. Na ławie oskarżonych zasiad-
ła koleżanka zamordowanej – Martyna 
S. oraz jej ówczesny chłopak Patryk B. 

Oboje po odczytaniu zarzutów nie 
przyznali się do winy. – Przyznaję się, 
że brałem w tym udział, ale nie zabiłem 
– powiedział Patryk B. – Nie przyznaję 
się do winy, nie będę składać wyjaśnień, 
będę odpowiadać tylko na pytania sądu 
– powiedziała Martyna S. 

Odczytane przez sąd zeznania skła-
dane w toku postępowania przygoto-
wawczego wskazują wiele rozbieżności. 

\\\   Dwie wersje, a nawet  
więcej

Pewne fakty oboje oskarżeni pod-
trzymują, bo zaprzeczyć im byłoby 
trudno. Przyznają się do tego, że wie-
czorem 11 lutego 2020 r. wraz z Kor-
nelią udali się do lasu obok Rezerwatu 
Łęgi Oborskie, gdzie ostatecznie nasto-
latka została zamordowana i zakopa-
na w przygotowanym wcześniej przez 
Patryka B. dole. Pozostałe zeznania 
dotyczące tego, co zdarzyło się między 
przybyciem na miejsce a zakopaniem 
ciała Kornelii czy przygotowań do tej 
zbrodni, znacząco się różnią. I to nie 
tylko między tym, co oboje oskarżeni 
mają do powiedzenia na temat własnej 
i współoskarżonego roli w zdarzeniu, 
ale również w zeznaniach, które skła-

dali w toku śledztwa. Przede wszystkim 
Patryk B. zmienił zeznania. Twierdzi, 
że w pierwszych wyjaśnieniach, złożo-
ne krótko po zatrzymaniu, nie ujawnił 
wszystkich szczegółów dotyczących 
udziału Martyny zarówno w planowa-
niu przestępstwa, jak i jej głównej roli w 
jego dokonaniu. Jak twierdzi oskarżony, 
bał się przesłuchujących go śledczych i 
chciał chronić Martynę. 

\\\   Zbrodnia w imię miłości?
Patryk B. zeznał, że to Martyna za-

planowała zabicie Kornelii. Powodem 
miała być zazdrość o to, że nastolatka 
sprzedaje narkotyki, czyli prowadzi 
działalność przestępczą, o czym miała 
marzyć Martyna S.

– Martyna miała taki charakter, że 
chciała żyć jak przestępca, ona się wzo-
ruje na Harley Quinn [kobiecy czarny 
charakter z serii komiksów i filmów o 
Batmanie – przyp. red.] – zeznał przed 
Sądem Okręgowym w Warszawie Pa-
tryk. B. – Ja to zrobiłem z miłości, bo 
bardzo kochałem Martynę i chciałem 
jej zaimponować.

27-latek twierdzi, że próbował od-
wieść swoją dziewczynę od tego pomy-
słu, ale za każdym razem kończyło się 
to awanturą. Na miejscu przestępstwa 
miał niepostrzeżenie wysunąć z wia-
trówki magazynek, a następnie „strze-
lić” Kornelii w brzuch. 

– Kornelia myślała, że to taki żart 
i się śmiała. Zapytałem czy potrafi się 
bronić i potem zacząłem ją dusić. Mar-

tyna się wściekła, że broń nie wypaliła, 
wyrwała mi ją i ponownie załadowała 
– zeznał. Następnie miała strzelić Kor-
nelii w głowę zza pleców oskarżonego. 
Ponieważ dziewczyna się nie ruszała, 
uznali, że nie żyje i wspólnie mieli wrzu-
cić ją do wykopanego wcześniej dołu, 
a kiedy okazało się, że nadal się rusza, 
Martyna miała ją uderzyć łopatą. Na-
stępnie wspólnie zasypali ciało, pozbyli 
się przedmiotów należących do ofiary 
oraz szpadla. Po jakimś czasie odsprze-
dali wiatrówkę. 

– Martyna S. chciała zabić jeszcze 
drugą koleżankę, z którą się pokłóciły. 
Powiedziała mi to kilka dni po śmierci 
Kornelii – zeznał Patryk B.

\\\   Poszło o rynek  
narkotykowy?

Martyna S. z kolei twierdzi, że to 
Patryk B. był zazdrosny o Kornelię, a 
konkretnie o to, że sprzedaje narkotyki, 
robiąc mu konkurencję. Chciał więc ją 
przestraszyć, tak aby przestała handlo-
wać marihuaną albo przyłączyła się do 
nich. 

– Chcieliśmy ją tylko przestraszyć, 
ale to się wymknęło spod kontroli. W 
pewnym momencie wycelował broń w 
głowę Kornelii, zapytał: „dla kogo pracu-
jesz?”, nie strzelił, powiedział, że to taki 
test. Potem złapał ja za szyję i głowę, a 
potem wziął broń i strzelił jej w czoło – 
zeznawała w toku śledztwa Martyna S. 
– Nie wiem ile razy. Potem wrzucił ją do 
dołu, uderzył jeszcze dwa razy łopatą i 

zasypywał. Powinnam była zareagować, 
ale stałam jak sparaliżowana – zeznała. 

\\\   „Nie ma żadnego  
przepraszam”

Za swój brak reakcji chciała prze-
prosić rodziców Kornelii. Napisała list 
do mamy Kornelii, ale ten do niej wrócił. 
W sądzie po zeznaniach rodziców Kor-
nelii, którzy występują w roli oskarży-
cieli posiłkowych, wydała oświadczenie. 

– Wiem, że dramat jaki przeżyli ro-
dzice Kornelii, jest niewybaczalny, ale 
pragnę z całego serca przeprosić, że nie 
dałam rady wtedy pomóc Kornelii, jeśli 
w ogóle miałabym jakieś szanse. Całe 
życie będę miała o to do siebie pretensje 
– powiedziała Martyna S. 

– Nie, żadnych przeprosin nie bę-
dzie! – odpowiedziało stanowczo matka 
Kornelii. 

\\\   Prokurator oskarża oboje
Prokuratura Okręgowa w Warsza-

wie winą za śmierć Kornelii obciąża 

oboje oskarżonych. Twierdzi, że działali 
wspólnie i w porozumieniu w zamiarze 
zabójstwa Kornelii K. 

– Patryk B. zastosował przemoc 
w postaci duszenia za szyję, po czym 
Martyna S. oddała do niej z bliskiej od-
ległości 3 strzały w głowę z broni pneu-
matycznej, tzw. wiatrówki, a następnie 
wspólnie wrzucili pokrzywdzoną do 
przygotowanego wcześniej dołu, po 
czym Patryk B. uderzył ją dwukrotnie 
w głowę łopatą, po czym przysypał ją 
ziemią, czym spowodowali uduszenie 
gwałtowne w wyniku dostania się zie-
mi w drogi oddechowe i unierucho-
mieniem klatki piersiowej – odczytała 
akt oskarżenia prokurator Natalia Zajc-
-Nowakowska.

Patrykowi B. grozi dożywocie. Mar-
tynie S. 25 lat więzienia, ponieważ w 
momencie popełnienia przestępstwa 
była niepełnoletnia. Oboje nadal będą 
przebywali w areszcie.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

„Być jak Harley Quinn”

Patryk B. Martyna S.

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Spotkanie radnych z dyrektor 
GOSiR w Konstancinie-Jeziornie 
zakończyło się wnioskiem  
do burmistrza o zwolnienie 
Jolanty Urbańskiej z tego 
stanowiska.    

O tym, że nad głową dyrektor kon-
stancińskiego GOSiR zbierają się 

czarne chmury, pisaliśmy przed dwoma 
tygodniami. Burzliwe obrady Komisji 
Bezpieczeństwa, Oświaty, Kultury i 
Sportu Rady Miejskiej zakończyły się 
decyzją o konieczności zaproszenia na 
kolejne posiedzenie dyrektor Jolanty 
Urbańskiej i poproszenie jej o wyjaś-
nienia budzących kontrowersje kwestii. 
Chodziło m.in. o zakaz wchodzenia ro-
dziców do holu GOSiR, niezorganizo-
wanie zawodów międzyszkolnych, a co 
za tym idzie odebranie młodym spor-
towcom szans na udział w potyczkach 
również na innych szczeblach. Pojawiły 
się też poważne zarzuty dotyczące nie-
właściwego traktowania pracowników, 
mające wręcz charakter mobbingu. Po 
naszym artykule skontaktowała się z 
nami zarówno dyrektor GOSiR Joalanta 
Urbańska, która zaprzeczyła tym zarzu-
tom, jak i jej była podwładna z GOSiR, 
która poinformowała nas, że ogólni-
kowe informacje radnych są faktem, 
a ona sama złożyła już w tej sprawie 
pozew przeciwko Jolancie Urbańskiej 
– Dyrektorowi GOSiR w Konstancinie- 
-Jeziornie. 

Dyrektor gminnej jednostki pojawi-
ła się na posiedzeniu komisji w ponie-
działek 18 października, ale nie obyło 
się bez pewnego zgrzytu. Posiedzenie 
miało się zacząć o godzinie 16.00, by 
mogli na nie dotrzeć zainteresowani 
kwestią zawodów nauczyciele czy dy-
rektorzy szkół. Ale zapraszana na nie 
dyrektor GOSiR miała odpowiedzieć 
przewodniczącej Izabelli Wieczorek, 
że nie przyjdzie po 16.00, bo jej za to 
nie płacą. To oburzyło radnych, czemu 

dali wyraz podczas poniedziałkowego 
posiedzenia. 

– To nie jest praca od 8.00 do 16.00, 
to praca publiczna, społeczna również, 
kto tego nie rozumie, ten powinien się 
zwolnić – zwrócił uwagę Włodzimierz 
Wojdak. Aspekt gotowości do pracy 
po godzinach podnosili też inni radni, 
a przede wszystkim zwracali uwagę 
na sposób bycia i komunikowania się 
z różnymi grupami osób – począwszy 
od samych radnych, przez uczestników 
różnych zajęć, ich rodziców czy swoich 
pracowników. 

Radni podnosili kwestię dużej rota-
cji pracowników w zarządzanej przez 
dyrektor Urbańską jednostce.

– To nie chodzi o to, że pani je zwol-
niła. To było za porozumieniem stron. 
Chodzi o to, że te osoby wcześniej mu-
siały się udać do psychiatry, że musiały 
się poddać leczeniu – zaznaczył radny 
Adam Grzegorzewski. – Mamy zgodę 
na ujawnienie tej informacji: te cztery 
osoby, które przebywają obecnie na L4, 
mają je od lekarza psychiatry – poinfor-
mował radny Arkadiusz Głowacki. 

Radni zwrócili uwagę, że pracow-
nicy są zastraszeni, wobec tego trudno 
oczekiwać, że będą się zgłaszać. Jak rela-
cjonuje nasza informatorka, skontakto-
wanie się z władzami gminy wiązało się 
dla niej z przykrymi konsekwencjami. 

Jolanta Urbańska zaprzeczała 
wszystkim oskarżeniom, a wręcz twier-
dziła, że radni czy goście, którzy zabie-
rali głos, kłamią.

– Absolutnie nie podważam pani 
kwalifikacji, ale charakter dyskwalifi-
kuje panią jako dyrektora GOSiR – pod-
sumowała przewodnicząca komisji 
BOKiS Izabella Wieczorek. Ostatecznie 
radny Krzysztof Bajkowski złożył wnio-
sek do burmistrza o zwolnienie Jolanty 
Urbańskiej z funkcji dyrektora GOSiR 
i ogłoszenie konkursu na jej następcę.

– Żeby była jasność, ja niczego nie 
przesądzam – zaczął swą wypowiedź 
burmistrz Kazimierz Jańczuk. Ale żeby 
zwolnić pracownika, to ja muszę zebrać 
dowody, dokumenty przeciwko niemu i 
dopiero wtedy mogę to zrobić. A dopie-
ro po zwolnieniu mogę ogłosić konkurs, 
więc muszą mieć państwo świadomość, 
że to potrwa – podkreślił. 

Wniosek radnego Bajkowskiego 
przeszedł jednogłośnie. Poparło go 8 
radnych. Ma się pojawić również na 
najbliższej sesji.

Agnieszka Maj

Radni chcą zwolnienia 
dyrektor GOSiR\\\ GÓRA KALWARIA

Samorząd Mazowsza przekaże 
Górze Kalwarii blisko 900 
tys. zł dotacji. Środki zostaną 
przeznaczone na remont 
Urzędu Miasta i Gminy.     

S iedzibie władz gminy Góra Kalwaria 
daleko do reprezentatywnego wy-

glądu. Odrapana, różowo-bura elewacja 
budynku przy ul. 3 Maja straszy z dale-
ka. Od wielu lat mówi się o potrzebie 
remontu gmachu urzędu. Inwestycja 
musiała jednak ustępować miejsca in-
nym, ważniejszym zadaniom. 

Teraz jednak magistrat ma wreszcie 
zyskać nowy blask. Będzie to możliwe 
dzięki dofinansowaniu od władz Ma-
zowsza. Instrument wsparcia zadań 
ważnych dla równomiernego rozwoju 
województwa mazowieckiego – bo tak 
nazywa się program dopłat – pomoże 
dofinansować 150 projektów infra-
strukturalnych. – Dajemy samorządom 
lokalnym możliwość ubiegania się o 
środki na różnego rodzaju projekty in-
frastrukturalne. Znajdują się wśród nich 
m.in.  drogi, mosty, szkoły, boiska czy in-
ne ważne dla gmin i powiatów zadania. 
Są to często inwestycje wielomilionowe, 
na które samorządy same nie mogłyby 
sobie pozwolić – opisuje program mar-
szałek Adam Struzik.

Wśród beneficjentów znalazła się 
również Góra Kalwaria, która otrzyma 

w jego ramach 891 tysięcy złotych. 
Środki zostaną przeznaczone na ocie-
plenie budynku przy ul. 3 Maja. Gmach 
zyska także nową elewację. Gmina pla-
nuje również wymienić stare, pocho-
dzące jeszcze z czasów PRL ogrzewanie. 
Jak podkreślają władze Góry Kalwarii, 
termomodernizacja budynku przynie-
sie oszczędności, poprawi się bowiem 
zmniejszyć straty cieplne. Wpłynie też 
na poprawę warunków pracy urzęd-
ników. Obecna instalacja jest bowiem 
chwilami niewydolna, przez co zimą 
temperatury w pokojach potrafią spaść 
nawet poniżej 10 stopni.

Co istotne, budynek urzędu zosta-
nie przystosowany do potrzeb osób z 
niepełnosprawnościami – od strony po-

dwórka powstanie rampa dla wózków 
inwalidzkich. 

Władze Góry Kalwarii chcą również 
stworzyć biuro obsługi mieszkańców. 
Ma to być miejsce, w którym petent 
będzie mógł spotkać się z urzędnikiem 
bez potrzeby wchodzenia na wyższe 
kondygnacje i do biur pracowników 
magistratu. Dzięki temu zwiększy się 
bezpieczeństwo i komfort zarówno 
mieszkańców, jak i urzędników. 

Łączny koszt modernizacji Urzę-
du Miasta i Gminy Góra Kalwaria ma 
wynieść ok. półtora miliona złotych. 
Termin realizacji inwestycji jeszcze nie 
jest znany. 

Karolina Hofman 

Urząd wypięknieje 

Budynek zostanie ocieplony, zyska też m.in. nową elewację i rampę dla osób  
poruszających się na wózku inwalidzkim

FO
T. 

UM
IG

 G
ÓR

A 
KA

LW
AR

IA
 

Jolanta Urbańska

dokończenie 
ze str. 1

FO
T. 

UM
IG

 K
ON

ST
AN

CI
N-

JE
ZI

OR
NA



5NR 357 (9) 20 PAŹDZIERNIKA 2021AKTUALNOŚCI

 Czym zajmuje się kardiologia?
Kardiologia zajmuje się schorzeniami ukła-
du sercowo-naczyniowego, chorobami 
serca, mięśnia-sercowego i chorobami na-
czyń krwionośnych oraz profilaktyką, czyli 
działaniami, które zabezpieczają przed ich 
wystąpieniem. Pod pojęciem chorób ukła-
du sercowo-naczyniowego kryje się dużo 
jednostek chorobowych, takich jak nad-
ciśnienie tętnicze, wady serca, zapalenie 
mięśnia sercowego, pierwotne choroby 
mięśnia sercowego czy wreszcie najczęś-
ciej występująca choroba wieńcowa i jej 
postać ostra, czyli zawał serca, ale również 
udar mózgu oraz choroby naczyń krwio-
nośnych. 

 Czy i w jaki sposób możemy dbać  
o stan naszego serca?
Powinniśmy zacząć od zdrowego trybu 
życia. Pamiętajmy o utrzymywaniu pra-
widłowej wagi ciała, prawidłowego odży-
wiania z ograniczeniem tłuszczów zwie-

rzęcych, dbania o to, by nasza dieta była 
urozmaicona, bogata w dużą ilość warzyw, 
owoców, kasz. Powinniśmy starać się jeść 
potrawy nieprzetworzone oraz natural-
ne. Więc przede wszystkim dieta, dbanie 
o odpowiednią wagę. Następnie bardzo 
ważną kwestią jest aktywność fizyczna. 
Każdy człowiek musi się ruszać! Nie mó-
wimy tutaj o sportach ekstremalnych, ale 
o umiarkowanych wysiłkach poczynając 
od spacerów czy gier zespołowych. To, co 
sprawia nam przyjemność i jednocześnie 
jest ruchem, bardzo korzystnie wpływa na 
układ krążenia. 

 Jak prawidłowo i często kontrolować 
kondycję serca? Jakie badania należy 
wykonać w tym kierunku?
Trzeba zacząć od badań profilaktycznych, 
czyli chociażby pomiaru ciśnienia .Zdrowy 
człowiek powinien mierzyć je co najmniej 
dwa razy w roku. Należy również wykony-
wać badania laboratoryjne biochemiczne, 

czyli morfologię, ocenę funkcjonowania 
wątroby, nerek i poziomu cukru. Niepra-
widłowy poziom cukru jest ogromnie istot-
nym czynnikiem ryzyka dla układu krąże-
nia a liczba osób z nieprawidłową toleran-
cją glukozy i cukrzycą typu II dramatycznie 
wzrasta. Ponadto powinniśmy pamiętać o 
badaniach czynnościowych EKG, testach 
wysiłkowych czy w końcu echo serca, które 
pozwala nam sprawdzić mięsień serca pod 
względem morfologii i funkcji.

 Jak wpływa COVID-19 na stan mięś- 
nia sercowego?
Zakażenie SARS-CoV2 i choroba COVID-19 
jest chorobą wirusową. Wirusy mogą zain-
fekować wszystkie narządy, w tym również 
mięsień sercowy. Zakażenie koronawiru-
sem może wpływać na układ krzepnięcia 
i zwiększać ryzyko powikłań zakrzepowo-
-zatorowych oraz powodować zapalenie 
mięśnia. Takie powikłania stanowią zagro-
żenie dla zdrowia i życia chorego.

 Czy po przebyciu COVID-19 zostają 
jakieś trwałe ślady na zdrowiu?
Nie musi tak być. Część osób przechodzi 
przez COVID-19 bezobjawowo i nie dozna-
ją żadnych istotnych dolegliwości. Jest jed-
nak całkiem niemały procent ludzi, którzy 
doznają uszczerbku na zdrowiu. Dotyczy 
to zarówno układu oddechowego, jak i krą-
żenia. Każda osoba, która przebyła zaka-
żenie COVID-19 powinna przejść badanie 
kardiologiczne z oceną funkcji mięśnia ser-
cowego i badaniami obrazowymi, takimi 
jak echo serca.

Czym zajmuje się kardiolog, jakie badania może nam zlecić i jak zakażenie COVID-19 wpływa na nasze 
zdrowie? Na te pytania odpowiadała kardiolog dr nauk medycznych Joanna Syska-Sumińska, kierownik 
do spraw medycznych Przychodni Lekarskiej w Piasecznie przy ulicy Szkolnej 16. 

To, co jest ruchem, korzystnie 
wpływa na układ krążenia

  Dr n. med. Joanna Syska-Sumińska: 

\\\ PIASECZNO

Od środy trzeba się liczyć  
z poważnymi utrudnieniami  
na ul. Puławskiej.  
Na przebudowywanym  
odcinku ruch zostanie 
ograniczony do jednego pasa  
w każdym kierunku.    

Z godnie z zapowiedziami GDDKiA, 
pierwszy etap prac przy przebu-

dowie odcinka DK79 od ul. Energetycz-
nej do ul. Syrenki w Piasecznie nie był 
jeszcze uciążliwy dla kierowców. Praw-
dziwe problemy zaczną się jednak z 
wprowadzeniem drugiego etapu. Ruch 
z nitki prowadzącej w kierunku Warsza-
wy zostanie poprowadzony przez wy-
konane w pierwszym etapie przewiązki 
na nitkę drogi prowadzącą w kierunku 
Góry Kalwarii. Nowa organizacja ruchu 
zostanie wprowadzona około godziny 
21.00 w środę 20 października.

– Kierowcy będą mieli do dyspozycji 
po jednym pasie ruchu, przy ogranicze-
niu prędkości do 40 km/h w rejonie 
przewiązek i do 50 km/h na jezdni 
głównej – informuje rzecznik warszaw-
skiego oddziału GDDKiA Małgorzata 
Tarnowska.

GDDKiA informowała przed rozpo-
częciem inwestycji, że w roku bieżącym 

przebudowana zostanie jedna nitka 
drogi, a po zimowej przerwie druga. 
Wykonawca ma zakończyć inwestycję 
do III kwartału 2022 roku. Czas prze-
widziany na prace to maksymalnie 9 
miesięcy, z wyłączeniem przerwy zimo-
wej od 16 grudnia do 15 marca. Prace 
drogowe rozpoczęły się 4 października. 
Wartość kontraktu to blisko 9 mln zł.

– W ramach przebudowy odcinka 
DK79 na długości ok. 350 m droga zo-
stanie poszerzona do 3 pasów ruchu na 
każdej jezdni. Ponadto wybudowane zo-
staną chodniki, ścieżki rowerowe. Prze-
budowana zostanie istniejąca droga ser-
wisowa, elektroenergetyka, oświetlenie 
oraz system odwodnienia – informuje 
Małgorzata Tarnowska, rzecznik war-
szawskiego oddziału GDDKiA.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Startuje zwężenie 
Puławskiej \\\ PIASECZNO

Kwestia płatnych miejsc 
postojowych na terenie miasta 
niezmiennie budzi emocje. 
Przedsiębiorcy skarżą się,  
że ubywa im klientów, z kolei 
gmina twierdzi, że zmiany będą 
działać na ich korzyść.     

T emat płatnego parkowania na 
terenie miasta już od dłuższego 

czasu budzi emocje. Gmina argumen-
tuje, że dzięki ustawieniu parkomatów 
w centrum miasta zwiększa się rotacja 
samochodów. Co za tym idzie – łatwiej 
znaleźć wolne miejsce parkingowe. 

Argumenty gminy nie przekonu-
ją jednak osób mieszkających przy ul. 
Fabrycznej czy Szkolnej, którzy stracą 
możliwość bezpłatnego parkowania w 
pobliżu bloku. Wątpliwości mają rów-
nież przedsiębiorcy, którzy skarżą się, 
że po wprowadzonych zmianach spadły 
im obroty.

W poniedziałek z mieszkańcami 
spotkał się burmistrz Daniel Putkie-
wicz. Towarzyszyła mu grupa radnych 
i pracowników urzędu. W spotkaniu 
uczestniczyło kilkunastu mieszkańców.

– Zdajemy sobie sprawę z tego, że 
osoby zamieszkujące budynki sąsia-
dujące ze Strefą Płatnego Parkowania 
korzystały dotychczas z tych miejsc 
bezpłatnie. Problem w tym, że miejsca 
te zajmą chętni z ulicy Puławskiej czy 
Warszawskiej, a w przypadku ul. Szkol-

nej dojdą pracownicy Domu Seniora czy 
biur starostwa przy al. Róż. Dostęp dla 
mieszkańców będzie utrudniony – tłu-
maczył  burmistrz Daniel Putkiewicz. 

Kolejną okazją do rozmowy o płat-
nym parkowaniu był protest, który 
odbył się we wtorkowe popołudnie na 
Skwerze Kisiela. Atmosfera na demon-
stracji była gorąca. Protestujący zwra-
cali uwagę, że po przebudowie ulicy 
Puławskiej liczba miejsc postojowych 
znacznie się zmniejszyła. 

– Zanim powstała Strefa Płatnego 
Parkowania miejsc było dwa razy więcej 
– mówiła współorganizatorka protestu, 
radna Renata Mirosław. – Po wybudo-
waniu nowej infrastruktury tych miejsc 
parkingowych powstaje zdecydowanie 
za mało. 

Protestujący przekazali władzom 
gminy petycję przeciwko rozszerzaniu 
SPP, pod którą podpisało się 520 miesz-
kańców. 

– Proszę państwa, nie ma w Polsce 
miasta, które byłoby w stanie przyjąć 

taką ilość samochodów. Petycję przyj-
muję, ale nie zmienię rzeczywistości – 
tłumaczył protestującym Putkiewicz.

Jednocześnie jednak deklaruje, że 
jest gotów na ustępstwa. – Przy Fabrycz-
nej będziemy obstawali przy tym, by 
te płatne miejsca powstały, natomiast 
kwestia ul. Szkolnej jest jeszcze otwarta. 
Jeśli taka będzie wola mieszkańców, zre-
zygnujemy z ustawienia tu parkomatów 
– mówi nam Putkiewicz. 

Gmina zdecydowała się także ujed-
nolicić regulamin Strefy Płatnego Parko-
wania i Miejskich Parkingów Płatnych. 
W tej pierwszej obowiązuje bezpłatne 
45 minut postoju, na parkingach zaś 
opłaty miały być uiszczane od pierwszej 
minuty. Aby uniknąć nieporozumień, 
okres bezpłatnego postoju obejmie 
również na parkingach. Ujednolicono 
też godziny płatnego postoju – zarówno 
w SPP jak i na MPP bezpłatnie zaparku-
jemy po godz. 18.00 w dni powszednie 
oraz przez cały dzień w weekendy. 

Karolina Hofman 

Strefa spornego parkowania

Atmosfera wtorkowego protestu była gorąca
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Z okazji Dnia Edukacji Narodowej burmistrz 
Barbara Galicz przyznała też stypendia Burmistrza 
Tarczyna za wybitne wyniki w nauce w roku szkol- 
nym 2020/2021 czterdziestu najzdolniejszym ucz-
niom.  

– Z okazji dzisiejszego święta wszystkim Państ-
wu wyrażam swoją wdzięczność za zaangażowan-
ie i codzienny trud włożony w edukację młodych  
ludzi. Składam Państwu moje serdeczne podzię- 
kowania za oddanie, z jakim realizujecie swoje 
obowiązki – mówiła burmistrz Barbara Galicz. 
Zwracając się do młodzieży dodała: 

– Młodzi Przyjaciele, wszystkim Wam serdecz- 
nie gratuluję. Z dumą i uznaniem patrzę na Wasze 
osiągnięcia i sukcesy. Nigdy nie rezygnujcie z po- 

wziętych zamierzeń, rozwijajcie swoje zaintereso-
wania,  zmieniajcie na lepsze nasze miasto, gminę, 
naszą Polskę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tarczynie 
Mirosław Faliszewski zaznaczył, że otrzymanie 
stypendium Burmistrza Tarczyna jest sukce-
sem, przywołując jednocześnie słowa Jana Za- 
moyskiego „Takie będą Rzeczypospolite, jakie ich 
młodzieży chowanie”.

Z kolei gość specjalny uroczystości wręczenia 
stypendiów, Pani Ewa Muszyńska, Prezes Oddzia- 
łu Związku Nauczycielstwa Polskiego w Piasecznie 
podziękowała władzom samorządowym, nauczy-
cielom, rodzicom i uczniom, za to, że wspania- 
le poradzili sobie z trudną sytuacją, jaką była  

Nauczyciel ma wpływ na wieczność. Nie jest bowiem w stanie określić, gdzie kończy się jego oddziaływanie.
Henry Adams

Dzień Edukacji Narodowej 
w Tarczynie

Podczas obchodzonego 14 października Dnia Edukacji Narodowej w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury  
odbyło się spotkanie władz samorządowych z osobami związanymi z oświatą, w tym nauczycielami, z nagrodzonymi uczniami 

oraz ich rodzicami. Burmistrz Barbara Galicz oraz Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Faliszewski złożyli im życzenia  
i gratulacje za świetną pracę wykonywaną na rzecz całych pokoleń uczniów. 

Jesienna sceneria towarzyszyła nagrodzonym

Mirosław Faliszewski gratulował Rodzicom wspaniałych dzieci Nagrodzeni Stypendyści Szkoły Podstawowej im. M. Kaczyńskiego w Pracach Małych

Nagrodzeni Stypendyści Liceum Ogólnokształcącego im. I. Sendlerowej w Tarczynie

Uroczystość uświetnił występ Agaty Klimczak-Kołakowskiej i uczestników zajęć muzycznych

Nagrodzeni Stypendyści Szkoły Podstawowej im. W. Górskiego w Pamiątce Nagrodzeni Stypendyści Szkoły Podstawowej im. J. Stępkowskiego w TarczynieBurmistrz Tarczyna Barbara Galicz gratulowała młodzieży 
wspaniałych wyników w nauce
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URZĄD MIEJSKI W TARCZYNIE ul. Juliana Stępkowskiego 17, tel. 22 715 79 00, www.tarczyn.pl 

pandemia koronawirusa i wynikające z niej zdal- 
ne nauczanie. 

Stypendia otrzymali najlepsi uczniowie ze Szko- 
ły Podstawowej im. W. Górskiego w Pamiątce, 
Zespołu Szkół – Szkoły Podstawowej im. J. Stęp-
kowskiego oraz Liceum Ogólnokształcącego im. 
Szarych Szeregów w Tarczynie, Szkoły Podsta- 
wowej im. M. Kaczyńskiego w Pracach Małych  
oraz Liceum Ogólnokształcącego im. I. Sendlero- 
wej w Tarczynie.

Wręczenie stypendiów uświetniła część arty-
styczna, w której wystąpili uczestnicy zajęć muzy-
cznych pod kierunkiem Agaty Klimczak-Kołakow- 
skiej.

Nauczyciel ma wpływ na wieczność. Nie jest bowiem w stanie określić, gdzie kończy się jego oddziaływanie.
Henry Adams

Dzień Edukacji Narodowej 
w Tarczynie

Podczas obchodzonego 14 października Dnia Edukacji Narodowej w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury  
odbyło się spotkanie władz samorządowych z osobami związanymi z oświatą, w tym nauczycielami, z nagrodzonymi uczniami 

oraz ich rodzicami. Burmistrz Barbara Galicz oraz Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Faliszewski złożyli im życzenia  
i gratulacje za świetną pracę wykonywaną na rzecz całych pokoleń uczniów. 

Nagrodzeni Stypendyści Szkoły Podstawowej im. M. Kaczyńskiego w Pracach Małych Podziękowania dla władz samorządowych Barbara Galicz podczas uroczystości wręczenia Stypendiów 
Burmistrza Tarczyna

Nagrodzeni Stypendyści Szkoły Podstawowej im. J. Stępkowskiego w Tarczynie Rodzice świętowali wraz ze swoimi pociechami

Studenckie birety czekały na najlepszych uczniów

Ewa Muszyńska, Prezes Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego w Piasecznie 
podziękowała władzom samorządowym, nauczycielom, rodzicom i uczniom

Uroczystość wręczenia stypendiów poprowadził Marcin Kiliański Sekretarz Gminy

Nagrodzeni Stypendyści Liceum Ogólnokształcącego im. Szarych Szeregów w Tarczynie
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Uroczystość uświetnił występ 
Agaty Klimczak-Kołakowskiej
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U ruchomienie maszyny „bez koń-
ca” wzbudziło niemałą sensację. 

Pionierska – przynajmniej na ziemiach 
polskich – technologia była szeroko opi-
sywana w prasie. Maszynowa produk-
cja papieru zrewolucjonizowała cały 
przemysł papierniczy. W Jeziornie za-
czął powstawać niezwykle cienki jak na 
owe czasy kolorowy papier glansowany. 

Nowy produkt cieszył się ogromną 
popularnością. Zapotrzebowanie rosło, 
a co za tym idzie – fabryka potrzebowa-
ła coraz więcej lnu służącego do jego 
produkcji. Szmaty dla papierni zbierano 
w okolicznych wsiach, to jednak wciąż 
nie wystarczało, by zaspokoić potrze-
by. Dyrekcja papierni kilkukrotnie wy-
stępowała do Komisji Rządowej Spraw 
Wewnętrznych o zgodę na zbieranie 
szmat w całym kraju. Prośby te jednak 
były odrzucane – władze obawiały się 
monopolu Jeziorny, który zagroziłby 
innym fabrykom. Papiernia musiała 
więc pozyskiwać surowiec na własną 
rękę, a jego poszukiwania zataczały co-
raz szersze kręgi. W połowie XIX wieku 

do Jeziorny spływały szmaty z całego 
regionu nadwiślańskiego. Do przystani 
w Gassach przybijały łodzie przywożące 
len nawet z okolic Garwolina. 

Co ciekawe, zapotrzebowanie na 
szmaty przyczyniło się do narodzin 
słynnej wycinanki. Jak opisuje historyk 
Konstancina-Jeziorny Paweł Komosa, 
„W pewnym momencie zaczęto stoso-
wać handel wymienny, bowiem »baby« 

zbierające szmaty (...), najwyraźniej 
zainteresowały się pięknym, glansowa-
nym, kolorowym papierem. Zapewne 
początkowo wymianie podlegały od-
rzuty, nieprzeznaczone na sprzedaż. 
Dość, że papier okazał się idealny do 
wycinania”.

\\\   Szpital i Ciepoki 
Przez kolejne lata zarząd papierni 

dokładał wszelkich starań, by utrzymać 
miano najnowocześniejszej fabryki w 
kraju. Właściciel zakładu stopniowo 
wykupywał pod rozwój papierni nowe 
tereny, na których powstawały domy 
dla robotników, szkoła, a nawet szpital.  

Kolejny przełom nastąpił w 1887 r.. 
Wówczas zakłady w Jeziornie trafiły w 
ręce Towarzystwa Akcyjnego Mirkow-
skiej Fabryki Papieru, którego głów-
nymi udziałowcami były bankierskie 
rodziny Kronenbergów i Natansonów. 

Mirkowska Fabryka Papieru znaj-
dowała się pod Wieruszowem. Takie 
położenie było dość problematyczne 
– po pierwsze zakłady znajdowały się 

dość daleko od głównych ośrodków. 
Po drugie, mirkowską papiernią inte-
resowały się władze carskie, które oba-
wiały się, że położona niemal na samej 
granicy Królestwa Polskiego i Księstwa 
Poznańskiego fabryka może być ośrod-
kiem przemytu. Można powiedzieć, że 
Kronenbergowie i Natansonowie wyku-
pili Jeziornę w ostatniej chwili – w 1888 
r. władze zaboru rosyjskiego nakazały 

likwidację papierni w podwieruszow-
skim Mirkowie. Maszyny znad Prosny 
wyruszyły nad Jeziorkę. 

Za urządzeniami podążyli również 
ludzie – właściciele zakładów nakłonili 
pracowników, by przenieśli się do no-
wego miejsca pracy. Jak potem zwykli 
mawiać robotnicy spod Wieruszowa, 
„ciepli Mirków dla Jeziorny” – stąd też 
okoliczni mieszkańcy zaczęli ich nazy-
wać pieszczotliwie „Ciepokami”. Aby 
osłodzić pracownikom tułaczkę (ale i 
utrzymać wyrobioną markę), konstan-
cińskiej papierni nadano nazwę Mir-
kowska Fabryka Papieru w Jeziornie, 
zaś osiedle pobudowane dla „Ciepo-
ków” zyskało nazwę Mirków. 

\\\   Wojny, PRL i „cyrk”
Dalszy rozwój papierni zahamował 

wybuch Wielkiej Wojny. W 1915 roku, 
wskutek zniszczeń i coraz większych 
problemów z zaopatrzeniem, fabrykę 
tymczasowo zamknięto. Dwa lata póź-
niej udało się częściowo wznowić pro-
dukcję, jednak odbudowa po wojennej 
pożodze trwała jeszcze do 1927 r. Właś-
ciciele nie zdecydowali się na dalszą roz-
budowę zakładów, skupiając się raczej 
na modernizacji istniejących urządzeń. 
Ostatnią inwestycją, którą udało się zre-
alizować, nim Polska znów znalazła się 
w ogniu wojny, był zakup maszyny do 
produkcji sztucznego pergaminu, wyko-
rzystywanego w pakowaniu produktów 
spożywczych. 

Po wybuchu II wojny światowej 
produkcję papieru udało się utrzymać. 

Działalność zakładu zawieszono tylko 
na chwilę, by wznowić ją już pod kontro-
lą okupanta. Prawdziwie czarne chmury 
nadciągnęły jednak w 1944 r. Niemcy 
rozpoczęli systematyczne niszczenie 
Mirkowskiej Fabryki Papieru. Pracow-
nicy trafili do obozu, zaś maszyny zde-
montowano i wywieziono. 

Powrót do pełnej działalności na-
stąpił dopiero w 1946 r., po znacjonali-
zowaniu fabryki. Papiernia w Jeziornie, 
wraz z kilkoma innymi, została prze-
kształcona w Warszawskie Zakłady 
Papiernicze.

Odbudowa fabryki łączyła się z 
rozbudową sąsiadującego z nią osiedla 
robotniczego. W tym czasie powstało 
tu przedszkole, wybudowano kolej-
ne mieszkania dla pracowników, a co 
najważniejsze: otwarto Gimnazjum 
Przemysłowe Mirkowskiej Fabryki 
Papieru. Pierwotnie szkoła mieściła 
się w dwóch drewnianych barakach. 
W jednym z nich były prowadzone 
lekcje, drugi służył jako internat. Taki  
układ nasuwał skojarzenie z obozem 
cyrkowym, przez co szkoła szybko zy-
skała przydomek „cyrk”. Od tamtego 
czasu szkoła uległa ogromnej prze-
mianie. Wybudowano nowy, obszerny 
gmach z salą gimnastyczną. Zmieniał 
się także profil placówki – gimnazjum 
przemysłowe stało się technikum 
papierniczym, które z kolei w latach 
90. przekształcono w technikum  
ochrony środowiska i liceum ogólno-
kształcące. Dziś działa tu liceum oraz 
technikum logistyczne. I choć zmian 

było wiele, „cyrk” wciąż jest nazywany 
„cyrkiem”... 

\\\   Prywatyzacja i upadek 
Początkiem końca fabryki papieru 

był pożar górnej papierni, który wy-
buchł w 1984 roku. Straty wywołane 
przez ogień były na tyle rozległe, że 
odbudowę zakładu uznano za nieopła-
calną. 

Okres transformacji nie przyniósł 
konstancińskiej papierni nic dobrego. 
W 1995 roku udziały Warszawskich Za-
kładów Papierniczych przeniesiono do 
Narodowych Fundusz Inwestycyjnych. 
Trzy lata później większość udziałów 
wykupiła fińska spółka Metsa-Tissue, 
zajmująca się produkcją artykułów hi-
gienicznych. 

W 2000 r. szczątki górnej papierni 
wykupił Jan Wejchert, który odtworzył 
dawne mury i w 2002 roku otworzył 
nawiązujące do historii tego miejsca 
centrum handlowe Stara Papiernia. 

W 2012 roku dobiegła końca li-
cząca ponad dwa i pół wieku historia 
papieru produkowanego w Jeziornie. 
Metsa Tissue zamknęła zakłady dolnej 
papierni. Dziś pozostałości zakładu 
świecą pustkami, a przyszłość dawnej 
Królewskiej Fabryki Papieru stoi pod 
znakiem zapytania. Zakupem tego te-
renu jest zainteresowany duży inwestor, 
który chciałby wybudować tu osiedle. 
Czy śladem Starej Papierni i tu za kilka 
lat znajdziemy nawiązania do dumnej 
historii tego miejsca? Czas pokaże...  

Karolina Hofman

Tu zaszła zmiana – Stara papiernia   część II
Poprzednio opisywaliśmy początki papierni, dziś pochylimy się 
nad jej dalszymi dziejami – od połowy XIX wieku do smutnego 
końca konstancińskiej fabryki. 

Górna papiernia przed pożarem w 1984 r.

Tak dziś wyglądają ruiny dolnej papierni
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\\\ NOWA IWICZNA/NOWA WOLA

W związku z przygotowaniami 
do przyszłorocznego budżetu 
ponownie rozgorzała dyskusja 
na temat przebudowy ulicy 
Krasickiego.    

W nioski dotyczące przebudowy 
ulicy Krasickiego złożyła do bu-

dżetu powiatu radna Magdalena Mika-
-Kosior, ale również radny gminy Lesz-
nowola Grzegorz Gonsowski. Radna 
wnosi o przebudowę drogi powiatowej 
od skrzyżowania z ul. Puławską aż do ul. 
Postępu, wraz z budową skrzyżowań na 
wyniesieniu oraz rond na skrzyżowaniu 
ulic Krasickiego z ulicami Mleczarską, 
Szkolną, Kielecką i Postępu. I oczekuje 
„realizacji w całości w 2022 roku”. War-
to zauważyć, że starostwo ma w planach 
budowę ronda na skrzyżowaniu ulic 
Krasickiego i Postępu już od dawna. Z 
kolei budowę ronda na skrzyżowaniu 
z ul. Kielecką zaprojektowała gmina 

Lesznowola w ramach inwestycji po-
legającej na przebudowie ul. Kieleckiej. 
Kolejny wniosek dotyczy projektowania 
ul. Krasickiego na odcinku od ul. Postę-
pu do Szkolnej. Tutaj starosta Ksawery 
Gut zapowiada przebudowę dopiero, 
gdy prace przy budowie trasy S7 będą 
na finiszu. Radna Mika-Kosior wnio-
skuje również o poszerzenie chodnika 
wzdłuż ul. Krasickiego o pas zieleni, 
który w wielu miejscach „zabiera” prze-
strzeń dla pieszych i powinien sięgać do 
samych ogrodzeń. Pomysł ten zyskał 
aprobatę mieszkańców Nowej Zgorza-
ły i Nowej Woli, którzy zwrócili uwagę, 
że rzeczywiście chodniki są wąskie, 
a zwłaszcza rano na stację kolejową 
czy do szkoły porusza się nimi sporo  
osób. 

– Zgodnie z projektem chodnik 
będzie miał 2,2 m szerokości na całej 
długości ulicy. A jego usytuowanie w 
planie zależy od warunków terenowych. 
Raz będzie przy ogrodzeniu, a raz nie – 
powiedział nam starosta Ksawery Gut. 
Podkreślił też, że zaplanowane na bie-

żący rok projektowanie przebudowy 
ul. Kieleckiej dobiega końca. – Ulice Ra-
szyńska i dalej Krasickiego mają zyskać 
kanalizację deszczową, ścieżkę rowero-
wą i chodnik na całej długości. Zadanie 

projektowane jest dla dwóch etapów 
– od DK79 do torów kolejowych oraz 
od torów do ul. Postępu – informuje Gut.

A co z realizacją?  Wartość inwesty-
cji wyceniono na 11 mln złotych. Warto 
pamiętać, że na inwestycje powiat pla-
nuje zwykle około 30 mln złotych na 
cały rok, dla wszystkich gmin. 

– Realizacja tej inwestycji zależy 
od budżetu – podkreśla starosta. In-
westycję tę zgłosił do programu Polski 
Ład. – Jeśli otrzymamy dofinansowanie, 

przebudowa będzie na pewno realizo-
wana już teraz. W innym wypadku nie 
wiem, jak będzie się nam spinał budżet 
inwestycyjny. Jest dużo równie ważnych 
inwestycji do realizacji – zaznacza.

Projekt budżetu powinien zostać 
przedstawiony radnym do 15 listopada.

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Krasickiego 
w swoim czasie

Ulica miałaby zyskać chodnik, ścieżkę rowerową i odwodnienie na całej  
długości

\\\ POWIAT

Zakład Ubezpieczeń 
Społecznych wypłaci czternaste 
emerytury. Kto, kiedy i ile 
dostanie w ramach tzw. 
czternastki?    

J uż w listopadzie 2021 roku na konta 
seniorów trafią czternastki. Resort 

rodziny i polityki społecznej szacuje, 
że świadczenie otrzyma 9,2 mln osób.

– Przypominam, że nie trzeba skła-
dać żadnego wniosku, świadczenie zo-
stanie wypłacone z urzędu – podkreśla 
minister rodziny i polityki społecznej 
Marlena Maląg.

O tym, kto dostanie czternastkę, de-
cydować będą dochody.

\\\   Kto dostanie?
– Wkrótce wypłacona zostanie 

czternasta emerytura, do większości 
uprawnionych trafi wraz z listopado-
wym świadczeniem – zapewnia szefo-
wa resortu rodziny Marlena Maląg.

W przeciwieństwie do trzynastej 
emerytury, czternastka nie trafi do 
wszystkich. W przypadku tego świad-
czenia obowiązuje próg dochodowy, 
który wyniesie 2900 złotych brutto.

Oprócz progu, obowiązywać będzie 
również zasada złotówka za złotówkę. 
Na przykład jeśli pobierana emerytura 
wynosi 3000 złotych, czternastka bę-
dzie przysługiwać w kwocie mniejszej 
o 100 złotych. 8 milionów osób załapie 
się na przelew w pełnej wysokości, co 
oznacza, że ich emerytury nie przekra-
czają kwoty 2900 złotych brutto.

– Zakład przypomina, że pracowni-
cy ZUS nie dzwonią w sprawie czterna-
stej emerytury i nie proponują pomocy 
przy wypełnianiu wniosku, ponieważ 
czternastą emeryturę ZUS wypłaci z 
urzędu wraz z listopadowym świad-
czeniem – informuje ZUS.

Piotr Lis

ZUS wypłaci czternastki
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\\\ GRAND PRIX W ZAPASACH             
24 października odbędzie się Grand Prix w Zapasach o Puchar Starosty 
Powiatu Piaseczyńskiego.   
Już w tę niedzielę na hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 5 im. Krzysz-
tofa Kamila Baczyńskiego odbędą się zawody zapaśnicze. 
W zawodach mogą wziąć udział dzieci z powiatu. Każdy zarejestrowany 
uczestnik otrzyma koszulkę i pamiątkowy medal. Zgłoszenia prosimy kiero-
wać na adres uks5piaseczno@gmail.com
Na miejscu odbędzie się również Drużynowy Turniej Zapaśniczy o Puchar 
Starosty Powiatu Piaseczyńskiego, w którym będą brały udział zaproszo-
ne kluby. Między godziną 9.00 a 10.00 odbędzie się ważenie zawodników.  
Na 11.00 zaplanowano uroczyste otwarcie zawodów i mecze eliminacyjne,  
a o godzinie 14.00 przewidziano finał i dekorację zwycięzców.
Grand Prix jest realizowane w ramach Budżetu Obywatelskiego Powiatu 
Piaseczyńskiego, dlatego też udział w nim jest bezpłatny.
Zawody będą odbywały się z zachowaniem wszystkich środków ostrożności.

\\\ PIASECZNO

Realizacja  
tej inwestycji zależy  

od budżetu
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INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020r, poz. 1990 z późń. zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej 
www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz dot.: lokalu mieszkalnego stanowiącego 
własność Powiatu Piaseczyńskiego przeznaczonego do oddania na rzecz dotychczasowego najemcy,  
na  czas  określony  do 31.12.2022 r. Wykaz dotyczy: lokalu mieszkalnego nr 2 znajdującego się  
w budynku posadowionym na nieruchomości oznaczonej jako działka ewid. nr 53/1, obr. 01-04,  
m. Konstancin-Jeziorna przy ul. Słonecznej 12A o powierzchni 41,56 m2.

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 18.10.2021 r.  
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

      

INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1990 z późn. zm.) informuje,  
iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz  
na stronie internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz obejmujący 
części nieruchomości przeznaczonych do oddania w najem na rzecz dotychczasowego Najemcy, dot. 
nieruchomości położonych przy ul. Chyliczkowskiej w Piasecznie, oznaczonych jako działki ewid.: nr 8/7, 
obręb 27, m. Piaseczno, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA1I/00031088/6 i nr 7/15, obręb 27,  
m. Piaseczno, uregulowanej w księdze wieczystej WA5M/00297638/1. Wykaz został wywieszony  
na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 18.10.2021 r. Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

      

OBWIESZCZENIE
o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Józefosław
Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 741 ze zm.) oraz  art. 39 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 247 ze zm.), 
zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską w Piasecznie:
uchwały Nr 862/XLIII/2021 z dnia 22 września 2021 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Józefosław – część I, obejmującego 
teren wsi Józefosław z wyłączeniem jej południowo-wschodniego fragmentu. 
Przedmiotem zmiany planu jest zmiana tekstowa dotycząca sposobu odprowadzania wód opadowych 
oraz wprowadzenia zapisu porządkującego liczbę budynków mieszkalnych na działce budowlanej, 
ustalenie zasad zagospodarowania terenu 17MNE przy ul. Ogrodowej, przebiegu linii rozgraniczających 
ul. Cyraneczki w pobliżu skrzyżowania z ul. Julianowską, przebiegu nieprzekraczalnych linii zabudowy 
dla wybranych terenów oraz zmiana przeznaczenia terenu 8MNE i części terenu 9MNE w pobliżu ul. 
Spacerowej. Dokładny zakres zmian wskazano w ww. uchwale.
Zainteresowani mogą zapoznać się z niezbędną dokumentacją sprawy – w tym z granicą obszaru 
objętego zmianą planu – zamieszczoną na stronie internetowej pod adresem http://bip.piaseczno.eu 
w zakładce Obwieszczenia architektoniczne jako załączniki do niniejszego ogłoszenia. 
Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionej zmiany planu miejscowego na piśmie: 
• na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno; 
•  za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: urzad@piaseczno.eu lub na adres 

elektronicznej skrzynki podawczej na platformie ePUAP: /umigpiaseczno/SkrytkaESP
Wnioski należy składać w terminie do 12 listopada 2021 r. do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, 
który jest organem właściwym do ich rozpatrzenia, z podaniem imienia, nazwiska lub nazwy jednostki 
organizacyjnej, adresu wnioskodawcy, przedmiotu wniosku oraz oznaczenia nieruchomości, której 
dotyczy.
Jednocześnie informuję, że dane osobowe, które będą przetwarzane w trakcie prac projektowych 
podlegają ochronie zgodnie z informacją dostępną na stronie internetowej http://bip.piaseczno.eu/, 
w przewodniku interesanta, w którym znajduje się treść „klauzuli informacyjnej”. 

z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno
mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia

Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno
UiA.6721.4.1.2021.AW 

20 października 2021 r.

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

      

INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020r, poz. 1990 z późn. zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości-
Oferty dzierżawy, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonej do oddania 
w dzierżawę na okres 5 lat na rzecz dotychczasowych dzierżawców, dot. działki nr 7/5 z obrębu 6-01 
m.Góra Kalwaria. Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 20.10.2021 r. 
do 10.11.2021 r. oraz zamieszczony na stronie podmiotowej Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej 
przez okres 21 dni. Starosta Piaseczyński Ksawery Gut
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DAM PRACĘ 

Spółdzielnia Piekarsko-Ciastkarska w 
Warszawie Poszukujemy osób do pracy 
na produkcji, zarówno osób wykwalifiko-
wanych lub z doświadczeniem, jak i do 
przyuczenia. Miejsce pracy: Piekarnia ul. 
Krakowiaków 103 (Dzielnica Włochy). Sta-
nowiska pracy: piekarz, piekarz operator 
linii, piekarz ciastowy, piekarz piecowy, 
pomoc piekarza Opis stanowiska: • Ob-
sługa pieca, odbieranie pieczywa z pieca 
• kontrolowanie jakości, wielkości, wagi 
i ilości produkowanego asortymentu, • 
prace operatorskie przy obsłudze maszyn 
i urządzeń, • przygotowanie surowców i 
półproduktów do produkcji, Oferujemy 
stabilne warunki zatrudnienia: • umowę o 
pracę, • pakiet socjalny, • opieka medycz-
na w ENEL-MED, • dostęp do bezpłatnej 
siłowni, • wypłata nagród jubileuszowych, 
• rozwój poprzez szkolenia oraz możliwość 
awansu. Praca trzyzmianowa również w 
weekendy Osoby zainteresowane prosimy 
o przesyłanie CV na adres e-mail: perso-
nalny@spc.pl wpisując w tytule nazwę 
stanowiska na które kandydat aplikuje. 
Przesyłając CV zamieść klauzulę o ochro-
nie danych osobowych.
Praca w hali produkcyjno-magazynowej 
przetworów owocowych w Grzędach 
gm. Tarczyn. Szykowanie i pakowanie  
paczek, etykietowanie przetworów,  
segregowanie towaru i inne.  
Na początek umowa zlecenie 20zł 
brutto/h. Tel. 501350234
Od zaraz pomocnik przy produkcji 
okiennic aluminiowych. Po okresie 
próbnym umowa o pracę. Praca  
w Piasecznie. Dzwonić 09:00 - 16:00, 
517308650 
KASJER - SPRZEDAWCA STACJA SHELL 
UL. SŁONECZNA 300/302 05-506  
LESZNOWOLA 511-846-542 
Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Pracownik fizyczny. 18 netto.  
508 003 136 
Zatrudnię pracowników do produkcji  
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458  
Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489 
Zatrudnię ekspedientkę Carrefour  
Express, Piaseczno, tel. 508 288 773
Zatrudnię ekspedientkę Carrefour  
Express, Gabryelin, tel. 508 288 773  

SZUKAM PRACY  

Opieka 24h/dobę 604400244

USŁUGI  

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Ocieplenie poddasza, piana pur, izolacja 
poddasza, natrysk pianki Kamil  
Tel.604 489 255 www.purterm.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

PROJEKTY MEBLI PRODUKCJA  
TEL. 502 222 960 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233
Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213 
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721
Hydraulika, gaz, domki, mieszkania  
Tel. 602 651 211
Malowanie, gładzie, panele, płyta k/g 
tel. 799 946 860
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Ogrodnicze, wywóz gałęzi 519 874 891
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 
Kominiarz tel. 500 214 632 
Meble na wymiar, kuchnie, 608027564
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Elektryk tel. 666 890 886
Tynki maszynowe 533125444
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Ocieplenia, elewacje, tel. 730 358 998
Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605
Hydraulik naprawy, tel. 698 185 911
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Cyklinowanie, tel. 698 185 911
Remonty, tel. 698 185 911
Renowacja mebli, tel. 510 266 143

KUPIĘ  
Kupię działkę, budowlaną, usługową, 
rolną. Tel. 601-065-056 
Kupię ciągniki rolnicze, stare motocykle 
Tel. 721-029-688 
KUPIĘ STARY MOTOCYKL sprawny  
lub zepsuty tel. 578 895 990
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418   

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut 1990 - 2005, Opel, VW,  
Złomowanie tel. 510 210 692
Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

Dom drewniany na działce 250 m2  
w Grójcu, tel. 692 349 218

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie lub dom. Może być  
do remontu lub zadłużone. Zakup  
za gotówkę. Tel. 518 775 360, Marcin 

Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361    

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 480 Para 300/Os + Licz 885828884                    

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144    

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl 

PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

Dom Opieki „Róża” 604424729

MATRYMONIALNE  

Szukam partnerki 50+ Tel. 793 198 725     

FINANSE  

Kredyty tel. 513 654 277

ANTYWINDYKACJA. ODDŁUŻANIE  
Z CHWILÓWEK I POŻYCZEK  
POZABANKOWYCH. UPADŁOŚĆ  
KONSUMENCKA. RESTRUKTURYZACJA 
ZADŁUŻEŃ DLA FIRM I ROLNIKÓW  
Z WPISEM DO MSIG. 690-016-555

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ POWIAT

Piaseczno się nie zatrzymuje.  
W lidze okręgowej z kolei 
czarny tydzień dla klubów  
z naszego powiatu.    

J ednym z cięższych starć dla klubu 
MKS Piaseczno w tej rundzie miało 

być starcie z Wilgą Garwolin, która, bę-
dąc w czołówce tabeli, niejednokrotnie 
udowadniała wysoki potencjał swojej 
drużyny. Do niespodzianki jednak nie 
doszło.

MKS tradycyjnie szybko wyszedł 
na prowadzenie, a autorem gola był 
wyborowy strzelec Szymon Wiejak. W 
30. minucie napastnik Piaseczna zdobył 
swoją drugą bramkę. Dodajmy, że przy 
obu trafieniach asystował powracający 
po kontuzji Konrad Rudnicki. W drugiej 
połowie spotkanie dalej toczyło się pod 
dyktando MKS – najpierw Kamil Matul-
ka zakręcił obrońcami rywali i wyłożył 
piłkę Rudnickiemu, który nie miał żad-
nych problemów z umieszczeniem jej 
w siatce, a następnie hat-tricka uzbie-
rał Wiejak. W końcówce na 4:1 bramkę 
strzelił Grzegorz Piesio, ale nie dość, że 
nic to nie dało, to jeszcze MKS odpo-
wiedział golem Mateusza Wysockiego. 
Mecz zakończył się wynikiem 5:1.

Tylko 1 punkt w wyjazdowym spot-
kaniu przeciwko Milanowi Milanówek 
wywalczyli piłkarze Orła Baniocha. W 
25. minucie gracze trenera Bartosza 
Kobzy cieszyli się z bramki Piotra Bo-

gackiego, ale radość nie trwała długo, 
ponieważ Milan wyrównał 5 minut póź-
niej, kiedy gola strzelił Kamil Kudelski. 
W drugiej części gry Orzeł znów pod-
niósł ciśnienie kibicom z Milanówka, 
gdy na 2:1 trafił Eryk Agnyziak. Prowa-
dzenia nie udało się jednak utrzymać 
do końca, ponieważ wyrównanie dał 
Piotr Cybulski.

W 13. kolejce MKS zmierzy się na 
wyjeździe z KS Raszyn (sobota 12.00), 
a Orzeł podejmie u siebie Naprzód Skó-
rzec (niedziela 11.00).

\\\   Porażki w „okręgówce”
W miniony weekend Laura Chylice 

przegrała po raz drugi w tym sezonie 
– na drodze chyliczan stanęli piłkarze 
MKS Polonii Warszawa. Przy stanie 1:0 
dla warszawskiej ekipy na 1:1 strzelił 
Paweł Rybak, ale później padły dwa gole 
dla „Czarnych Koszul”. Kontakt udało się 
złapać dzięki bramce Jarosława Jamro-
zika, jednakże 8 minut później Polonia 

strzeliła na 4:2 i wynik nie uległ już 
zmianie. Obecnie obie ekipy mają tyle 
samo oczek na swoim koncie – lider LKS 
Chlebnia, 3 punkty więcej.

Nie udało się wygrać także Koro-
nie Góra Kalwaria (6. miejsce w tabeli). 
Podopieczni trenera Mariusza Szewczy-
ka ponieśli porażkę 1:2 ze Zniczem II 
Pruszków na boisku rywala. Strzelcem 
honorowego gola w ostatnich minutach 
starcia był Mikołaj Nojek.

Na zwycięstwo dalej czeka Sparta 
Jazgarzew. W meczu z KS Teresin nikt 
nie dawał „Spartanom” większych 
szans. Goście pokonali drużynę ze sta-
dionu w Wólce Kozodawskiej 4:0.

W weekend Laura zagra w Chy-
licach z Rysiem Laski (sobota 11.00), 
Korona zmierzy się w Górze Kalwarii 
z Chlebnią (sobota 15.00), a Sparta po-
dejmie na wyjeździe KS Blizne (sobota 
14.30).

Rafał Lipski

Pechowa seria okręgówki

Zawodnicy MKS regularnie strzelają do siatki przeciwnika
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\\\ PIASECZNO

W rywalizacji wzięło  
udział 140 zawodników  
w 9 kategoriach.   

W minioną sobotę 16 października 
w sali Gminnego Ośrodka Sportu 

i Rekreacji w Piasecznie tradycyjnie od-
był się kolejny turniej tenisa stołowego 
z cyklu Grand Prix Piaseczna. Organiza-
torem wydarzenia jest klub UKS Return 
Piaseczno, Gmina Piaseczno i GOSiR. W 
ramach XXIII edycji zawodów tenisi-
ści stołowi spotkali się po raz czwarty. 
Zmagania mają już sporą historię, po-
nieważ pierwsza z imprez odbyła się w 
1998 roku i od tamtego czasu jest ona 
nieprzerwanie rozgrywana. To jeden z 
najstarszych amatorskich turniejów w 
tej dyscyplinie sportu w Polsce.

Przedostatni turniej w tej edycji 
przyciągnął bardzo wielu zawodników. 
W rywalizacji wzięło udział 140 uczest-
ników, którzy walczyli w 9 kategoriach. 
Praktycznie co miesiąc częścią Grand 
Prix jest spotkanie z utytułowanym 
zawodnikiem, z którym można poćwi-
czyć swoje umiejętności – przykładem 
wrześniowa wizyta Pawła Chmiela. 
Tym razem jednak zamiast spotkania 
z profesjonalistą organizatorzy przygo-
towali niespodziankę dla najmłodszych 

– „dmuchańce”, na których dzieci mogły 
się wyszaleć w przerwach między gra-
mi. Ponadto podczas zawodów odbyła 
się loteria nagród, w której można było 
wygrać vouchery do restauracji Szara 
Eminencja oraz sklepu Decathlon. Na-
grodą główną była koszulka Tomasza 
Lewandowskiego, Mistrza Polski z 2017 
roku.

Następny turniej z cyklu odbędzie 
się 13 listopada. 5 grudnia zaś najlepsi 
zawodnicy w stawce wystąpią w fina-
łowych zawodach TOP-12, które będą 
stanowić podsumowanie XXIII edycji 
Grand Prix.

Rafał Lipski

Październikowe 
Grand Prix

Kacper Mołas, zwycięzca turniejowej 
loterii


